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ZÁPIS 

ze zasedání Vědecké rady Pedagogické fakulty Univerzity Hradec Králové, 

středa 19. dubna 2023 od 10:00 hodin, zasedací místnost Přírodovědecké fakulty UHK  
(budova S, Na Soutoku, Hradecká 1285, 500 03 Hradec Králové) 

 

Přítomni prezenčně: doc. PhDr. Václav Bělík, Ph.D.; prof. PhDr. Stanislav Bohadlo, CSc.; prof. Ing. Pavel 
Cyrus, CSc.; doc. Mgr. art. Zuzana Hromadová; doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc.; doc. Mgr. Kateřina 
Juklová, Ph.D.; Mgr. Jana Kostincová, Ph.D.; doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D.; PhDr. Michaela Mádlová, Ph.D.; 
PhDr. Nella Mlsová, Ph.D.; doc. PhDr. Jana Ondráková, Ph.D.; prof. PhDr. Tomáš Petráček, Ph.D., Th.D.; 
Mgr. Jan Prouza, Ph.D.; doc. PhDr. Pavel Vacek, Ph.D.; prof. PhDr. MgA. František Vaníček, Ph.D.; doc. 
PhDr. Pavel Zikl, Ph.D.; Ing. Romana Albrechtová 

Přítomni on-line: prof. doc. ThDr. Art. Lic. Rastislav Adamko, PhD.; doc. PhDr. Tomáš Čech, Ph.D.; doc. 
PaedDr. Dana Fialová, Ph.D.; prof. Ing. Ondřej Krejcar, Ph.D.; prof. PaedDr. Michal Nedělka, Dr.; prof. 
PhDr. Jiří Škoda, Ph.D. 

Omluveni: doc. ThDr. Vladimír Juhás, PhD.; prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D.; prof. PaedDr. Libuše Ludíková, 

CSc.; doc. PhDr. Jiří Němec, Ph.D.; prof. PaedDr. Štefan Porubský, PhD.; prof. PhDr. Oldřich Richterek, 

CSc.; prof. PhDr. Karel Rýdl, CSc.; Mgr. Daniela Vrabcová, Ph.D. 

Program jednání: 

1. Zahájení zasedání 

2. Schválení doplnění členů komisí státních závěrečných zkoušek a obhajob PdF UHK pro 
akademický rok 2022/2023  

3. Zpráva o stavu a vývoji PdF UHK  
4. Zpráva o vývoji v oblasti VaV  
5. Představení profesního SP  
6. Různé 
7. Závěr 

Program jednání členové vědecké rady obdrželi předem elektronicky spolu s materiály k jednání.  

Ad 1/ Zahájení zasedání 

Zasedání Vědecké rady PdF UHK (dále jen VR) zahájil děkan PdF UHK prof. František Vaníček. Všechny 
přítomné přivítal a seznámil s formou jednání, které proběhlo v hybridní formě. Z celkových 31 členek 
a členů VR bylo na jednání prezenčně přítomno 16 členek a členů, prostřednictvím platformy MS 
Teams (dále jen on-line) bylo na jednání přítomno 6 členek a členů. VR byla usnášeníschopná.  VR byl 
předložen program jednání. Bylo možné přednést doplňující body programu. Vzhledem k tomu, že 
nebyly žádné doplňující body požadovány, bylo zahájeno hlasování o schválení programu jednání.   

 

 

 

 

K programu jednání nebyly vzneseny žádné připomínky ani námitky a byl přijat.  

Dále bylo přistoupeno k bodu 3 programu jednání. 

Hlasování o předloženém programu jednání 
 (prezenční + on-line hlasy)  
Pro: 22 

Proti: 0 
Zdrželi se: 0 
Nehlasovali: 0 
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Ad 3/ Zpráva o stavu a vývoji PdF UHK  

V úvodu děkan prof. Vaníček představil vybrané oblasti, kterým se pedagogická fakulta věnuje. 
Prezentoval plánované přípravy oslav 60. výročí vzniku samostatné Pedagogické fakulty v Hradci 
Králové a 65. výročí založení Pedagogického institutu.   

Dále rozvedl plnění cíle strategického záměru vytvořit „moderní a perspektivní fakultu pro 
budoucnost“. Uvedl počet studentů zapsaných v bakalářských, magisterských i doktorských studijních 
programech. Seznámil s počty studijních programů včetně Celoživotního vzdělávání a Univerzity třetího 
věku. Rovněž představil počet akademických pracovníků. 

Vytýčil aktuální úkoly PdF: reagovat na chystající se reformu fakult připravující učitele, novelu zákona 
o pedagogických pracovnících a reformu rámcově vzdělávacích programů. Otevřel problematiku 
financování investic a mzdových prostředků. Informoval i o aktivní přípravě rekonstrukce historicky 
chráněné budovy C Univerzity Hradec Králové, jejíž zahájení je nyní plánováno na červen 2023. 
Dokončena by měla být v roce 2025. Poté by mělo dojít ke stabilizaci rozmístění pracovišť PdF, zlepšení 
jejich dislokace. Momentálně fakulta sídlí na šesti místech.    

V oblasti vzdělávání prof. Vaníček upozornil na zvýšený počet přihlášek do přijímacího řízení oproti 
předcházejícím letům a představil nově akreditované studijní programy: 2 doktorské, 1 bakalářský a 1 
navazující magisterský s výukou v anglickém jazyce. Seznámil s aktuálně akreditovanými programy 
vůbec. Vyzdvihl akreditaci double degree studijních programů ve spolupráci s Katolickou univerzitou 
v Ružomberoku a Univerzitou Konštantína Filozofa v Nitre. Stručně informoval o procesu přípravy 
profesního studijního programu, který následně rozvedl v samostatném bodu jednání.  

Prof. Vaníček dále informoval o kvalifikačním růstu akademických pracovníků fakulty. Představil 
standardy tvůrčí činnosti na PdF, které jsou pro akademické pracovníky určitým motivátorem.  

Bylo připomenuto udělení mimořádného ocenění doctor honoris causa Marku Ebenovi v březnu 2022. 

Prof. Vaníček také ocenil spolupráci v oblasti praxí, které jsou nedílnou součástí studia učitelských i 
neučitelských studijních programů na PdF. Připomněl udílení výročních cen PdF UHK FAMOS v rámci 
Pedagogických dnů jako výraz poděkování právě zástupcům z praxe.   

Prof. Vaníček za prioritní oblast rozvoje PdF označil také internacionalizaci. Zmínil možnosti výuky 
v cizím jazyce a další aktivity podporující zahraniční spolupráci.  

Byly představeny dokončené projekty (ESF, ERDF), běžící projekt NPO na podporu výuky a připravované 
projekty OP JAK, ESF/ ERDF 3.   

Diskuze: Nikdo z přítomných nevznesl dotazy do diskuze.  

Prof. Vaníček předal slovo proděkance pro vědu, výzkum a umění, dr. Mlsové. 

Ad 4/ Zpráva o vývoji v oblasti VaV  
 

Bod jednání vedla dr. Mlsová.  

Představila podané externí vědecké projekty. Informovala o úspěchu PdF v zisku projektů GA ČR a NAKI 
III. Seznámila s formami podpory PdF UHK při podávání externích projektů.  

Informovala o nemožnosti vykazovat e-knihy do databáze RIV vzhledem k absenci příslušné legislativy.    

V databázi RUV byly odeslány výstupy k certifikaci. V této souvislosti dr. Mlsová vyzdvihla úspěchy PdF 
v hodnocení umělecké činnosti, kdy opakovaně zaujímá prvenství mezi pedagogickými fakultami ČR.  
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Dále VR informovala o probíhající interní soutěži specifického výzkumu s důrazem na podporu 
kvalitních projektů.  

Zmínila podporu excelence v rámci soutěží zaměřujících se na financování realizace odborných knih a 
uměleckých výstupů aspirujících na vynikající výsledky. Rovněž prezentovala způsob podpory 
publikačních výstupů v režimu Open Access.  

Jako poslední dr. Mlsová zmínila úspěch doc. Hubálovské, která se stala členkou hodnotícího panelu 
GA ČR Psychologie, pedagogika. 

Diskuze: Doc. Kříž vznesl dotaz k výši alokované částky pro režim OA na PdF.  V reakci dr. Mlsová 
uvedla, že tuto částku zatím nebylo možné přesně stanovit, protože dosud nejsou známy finanční 
prostředky, které bude mít fakulta na podporu tvůrčí činnosti k dispozici.  

Děkan prof. Vaníček se opět ujal slova.  

Informoval o výsledku hlasován Per - rollam I pro rok 2023.  

Následně přistoupil k bodu programu č. 2, Schválení doplnění členů komisí státních závěrečných 
zkoušek a obhajob PdF UHK pro akademický rok 2022/2023.  
 

Ad 2/ Schválení doplnění členů komisí státních závěrečných zkoušek a obhajob PdF UHK pro 
akademický rok 2022/2023  
 
Tento bod programu uvedl prof. Vaníček. Okomentoval předkládané materiály – jmenovací dekrety. 

Zdůraznil dodržení podmínek při sestavení komisí, výběru jejich členů. Dále předal slovo doc. 

Hromadové, proděkance pro studijní záležitosti a akreditace, která blíže seznámila s personálním 

zabezpečením státnicových komisí.   

Diskuze: K materiálům byla vznesena připomínka doc. Křížem, která se týkala odborného profilu PhDr. 

Jana Drahoňovského, absence titulu Ph.D.  V reakci doc. Hromadová zdůraznila předpokládaný přínos 

pro pracoviště ÚSS, což potvrdil doc. Bělík, vedoucí ústavu. Požadavek na kvalifikaci Jana 

Drahoňovského bude v brzké době splněn, má před obhajobou své disertační práce.  

Bylo přistoupeno k hlasování. 

 

 

 

 

Bod programu byl schválen. 

Ad5/ Představení profesního SP  
Prof. Vaníček VR informoval o náročném procesu přípravy profesního studijního programu, zatím 
pouze pro Učitelství 2. stupně základních škol. Představil časový harmonogram podání žádosti o 
akreditaci a zahájení výuky v akademickém roce 2025/2026. Seznámil se strukturou tohoto programu. 

Následně doc. Vaníček přistoupil k bodu jednání Různé. 

Ad6/ Různé 

Prof. Vaníček vyzval k diskuzi k projednávaným bodům a tématům. Požádal přítomné o návrhy 

směřování PdF UHK v oblasti vědy a tvůrčí činnosti. 

Hlasování o předloženém bodu jednání  
(prezenční + on-line hlasy) 
Pro: 22 
Proti: 0 
Zdrželi se: 0 
Nehlasovali: 0 
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V diskuzi se přihlásil prof. Nedělka, který ocenil přípravu profesního studijního programu, již shledal 

inspirativní pro svou fakultu. Prof. Bohadlo ocenil podporu akademických pracovníků v jejich kariérním 

růstu, zejména přivítal možnost vyvázání akademických pracovníků z výuky a dalších povinností během 

psaní habilitační práce.  

Ad7/ Závěr  

Na závěr jednání děkan předložil VR PdF UHK návrh usnesení, které přítomní členové jednohlasně 
schválili.  

VR PdF UHK na svém zasedání dne 19. 04. 2023 schválila následující usnesení: 

• VR schválila doplnění členů komisí státních závěrečných zkoušek a obhajob PdF UHK pro 
akademický rok 2022/2023  

• VR se seznámila se zprávou o stavu a vývoji PdF UHK  

• VR se seznámila se zprávou o vývoji v oblasti vědy a výzkumu 

• VR byl představen profesní studijní program 

 

Prof. Vaníček oznámil přítomným termín dalšího zasedání VR, který byl stanoven na 25. října 2023 
s možností realizace v hybridní formě.  

 

Zapsala: Ing. Šárka Vítová 

 


